

IOTC CIRCULAR 2015-065 / CIRCULAIRE CTOI 2015-065

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: FEEDBACK ON IOTC CIRCULAR 2015-051 - HOSTING OF THE 3RD SESSION OF THE TECHNICAL COMMITTEE ON ALLOCATION CRITERIA (TCAC03)

The Secretariat has received a number of responses to Circular 2015-051 and these are attached for reference. Below is a summary of the formal and also the informal comments received.

| CPC | Agreeable to the proposed dates | Postpone the meeting to early 2016 | Agenda and other Arrangements | 3-day meeting |
|---------------------|---------------------------------|--|-------------------------------|--------------------|
| Japan | | ✓ (to next year) | | |
| Australia | | ✓ | ✓ (targeted agenda required) | |
| Rep. of Korea | | ✓ (conflict with ICCAT meetings, preferable around 15 February 2016) | | |
| United Kingdom (OT) | | | ✓ (requested Draft Agenda) | ✓ (3 day meeting) |
| European Union | ✓ (agreed to either option) | ✓ (agreed to either option) | ✓ | ✓ (maximum 5 days) |

In response to the queries, the meeting is normally three (3) days in duration and the proposal made by the I.R. Iran was a range of possible dates for the Commission to decide upon. The I.R. Iran has further informed us that the meeting will take place on Kish Island, I.R. Iran, and is willing to postpone the meeting to February 2016 as an alternative to the original proposal.

There will be some work required to prepare a well-targeted agenda and meeting papers before the meeting. In consultation with the Chairperson of the Commission, we have prepared a draft agenda as attached for your comment.

Notwithstanding the importance of the meeting, considering the current workload of the Secretariat and the 2015 budget, February 2016 would appear to be the most suitable timeframe.

I look forward to your suggestions with a view to secure the timing and Agenda for the meeting.

Distribution / Destinataires

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Madame/Monsieur,

OBJET: COMMENTAIRES SUR LA CIRCULAIRE 2015-051 –ACCUEIL DE LA 3^E SESSION DU COMITE TECHNIQUE SUR LES CRITERES D'ALLOCATION (CTCA03)

Le Secrétariat de la CTOI a reçu plusieurs réponses à la Circulaire 2015-051, que vous trouverez ci-jointes pour référence. Vous trouverez également ci-dessous un résumé des commentaires formels et informels reçus à ce jour.

| CPC | D'accord avec les dates proposées | Report de la réunion au début 2016 | Ordre du jour et autres dispositions | Réunion de 3 jours |
|-------------------|------------------------------------|--|---|---------------------|
| Japon | | ✓ (l'année prochaine) | | |
| Australie | | ✓ | ✓ (ordre du jour ciblé nécessaire) | |
| Rép. de Corée | | ✓ (conflit avec réunions de l'ICCAT, préférable autour du 15 février 2016) | | |
| Royaume-Uni (TOM) | | | ✓ (demande un ordre du jour provisoire) | ✓ (3 jours) |
| Union européenne | ✓ (d'accord avec les deux options) | ✓ (d'accord avec les deux options) | ✓ | ✓ (maximum 5 jours) |

Yours sincerely / Cordialement



Mr. Rondolph Payet
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

Attachments / Pièces jointes:

- Responses from Australia and EU / Réponses de l'Australie et de l'UE
- Draft Agenda / Ordre du jour provisoire



DRAFT AGENDA FOR THE 3RD TECHNICAL COMMITTEE ON ALLOCATION CRITERIA

Updated: 2 July 2015

Date: TBA, 2016

Location: TBA, I.R. Iran

Time: 09:00–17:00 daily

Chairperson: Vacant; **Vice-Chairperson:** Vacant

1. **OPENING OF THE SESSION** (IOTC Secretariat)
2. **ELECTION OF AN ACTING-CHAIRPERSON FOR TCAC03** (IOTC Secretariat)
3. **ADOPTION OF THE AGENDA AND ARRANGEMENTS FOR THE SESSION** (Chairperson)
4. **ADMISSION OF OBSERVERS** (Chairperson)
5. **DECISIONS OF THE COMMISSION RELATED TO THE WORK OF THE TCAC** (Chairperson)
6. **THE IOTC PROCESS: OUTCOMES, UPDATES AND PROGRESS**
 - 6.1 Progress on the recommendations of TCAC02 (Chairperson)
 - 6.2 IOTC Management Strategy Evaluation (Chairpersons of the WPM and SC)
7. **PROPOSALS FOR ALTERNATIVE MANAGEMENT MEASURES AS STATED IN RESOLUTION 14/02 – EXPERT INPUT AND DISCUSSION FOR JOINT PROPOSALS**

IOTC-2013-TCAC02-R, para. 38. “*The TCAC **RECOGNISED** the mandate it received from Resolution 12/13 [now 14/02] includes the consideration of alternative management measures. However, it noted that it was not in a position to discuss alternative measures in detail at the current meeting, and therefore **REQUESTED** that the Commission task the Scientific Committee with examining alternative management measures in combination with clear management objectives. The Commission should ensure that it specifies the level of reduction or the long term management objectives to be achieved with the alternative measures, as these will, in turn, guide and facilitate the analysis of the SC.*”
8. **UPDATED PROPOSALS FOR A QUOTA ALLOCATION SYSTEM – RESOLUTION 14/02**
 - 8.1 Presentation and discussion of Proposals from Members
 - 8.2 Deliberations for a combined proposal
9. **OTHER BUSINESS**
 - 9.1 Date and place of the 4th Session of the Technical Committee on Allocation Criteria (TCAC04) (Chairperson)
 - 9.2 Election of a Chairperson and Vice-Chairperson for the next biennium (Chairperson)
10. **REVIEW OF THE DRAFT, AND ADOPTION OF THE REPORT OF THE 3RD TECHNICAL COMMITTEE ON ALLOCATION CRITERIA (TCAC03)** (Chairperson)

Subject: Australia's response to circular 2015-051 [SEC=UNCLASSIFIED]

Date: Friday, 19 June 2015 12:01:53 Seychelles Time

From: Howell, Susan

To: Secretariat

CC: Buchanan, Kelly, Tomkinson, Erin

Dear Secretariat

Thank you for seeking CPCs' views on Iran's offer to host the 3rd TCAC meeting. We thank Iran for its generous offer. Discussions on this matter are very important and we welcome the opportunity to continue them at a further meeting. We note that there will be a substantial amount of work required to prepare a well-targeted agenda and meeting papers before the meeting. Hence, we look forward to the Secretariat's advice and CPCs' views on timing of the meeting, preparations and other arrangements.

We gather that the Secretariat will be circulating CPCs' responses on this matter – we agree this would be helpful and would be happy for you to circulate Australia's response.

Best regards

[Susie Howell](#)

Regional Fisheries and Treaties section | Sustainability and Biosecurity Policy Division
+61 2 6272 2446 | susan.howell@agriculture.gov.au | www.agriculture.gov.au

Australian Government Department of Agriculture
18 Marcus Clarke Street, Canberra ACT 2601
GPO Box 858, Canberra ACT 2601

Please consider the environment before printing this email.

----- IMPORTANT - This email and any attachments have been issued by the Australian Government Department of Agriculture. The material transmitted is for the use of the intended recipient only and may contain confidential, legally privileged, copyright or personal information. You should not copy, use or disclose it without authorisation from the Department. It is your responsibility to check any attachments for viruses and defects before opening or forwarding them. If you are not an intended recipient, please contact the sender of this email at once by return email and then delete both messages. Unintended recipients must not copy, use, disclose, rely on or publish this email or attachments. The Department of Agriculture is not liable for any loss or damage resulting from unauthorised use or dissemination of, or any reliance on, this email or attachments. If you have received this e-mail as part of a valid mailing list and no longer want to receive a message such as this one, advise the sender by return e-mail accordingly. This notice should not be deleted or altered. -----

Subject: comment on he IOTC circular 2015-051

Date: Wednesday, 17 June 2015 17:16:41 Seychelles Time

From: Orlando.Fachada@ec.europa.eu

To: rondolph.payet@iotc.org, secretariat@iotc.org

CC: Seppo.NURMI@ec.europa.eu, Manuel.CARMONA-YEBRA@ec.europa.eu

Dear Rondolph,

On behalf of Seppo Nurmi please find herewith the EU comments on the IOTC Circular 2015-051 concerning the 3rd Technical Committee on Allocation Criteria.

We have no problems with the organisation of this meeting at the beginning of November 2015 in Iran. However, the proposed 10 days for the meeting is too long, we would suggest 3 or (maximum) 4 working days towards the end of the proposed period, i.e. around 10 November/second week of November. If necessary you can add 1 or 2 days for an Allocation criteria workshop. In conclusion, the meeting should not exceed 1 week (5 working days).

With regard to financial resources and implications, we understand that the hosting country is paying for the organisation of the meeting and the cost for the secretariat refers only to the presence of some staff, which is covered by the IOTC budget (duty travel and meeting lines). Moreover, the Meeting Participation Fund might also be used to allow the participation of some eligible States.

Finally, if the meeting is confirmed we would need, as soon as possible, a draft agenda.

Best Regards.

Orlando Fachada



ORDRE DU JOUR PROVISOIRE DU 3^E COMITÉ TECHNIQUE SUR LES CRITÈRES D'ALLOCATION

Mis à jour : 2 juillet 2015

Date : À déterminer

Location : à déterminer, R.I. d'Iran

Horaires : 09h00–17h00

Président : Vacant; **Vice-président :** Vacant

1. **OUVERTURE DE LA SESSION** (Secrétariat de la CTOI)
2. **ÉLECTION D'UN PRÉSIDENT PAR INTÉRIM POUR LE CTCA03** (Secrétariat de la CTOI)
3. **ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR ET DISPOSITIONS POUR LA SESSION** (Président)
4. **ADMISSION DES OBSERVATEURS** (Président)
5. **DÉCISIONS DE LA COMMISSION RELATIVES AUX TRAVAUX DU CTCA** (Président)
6. **LE PROCESSUS DE LA CTOI : RÉSULTATS, MISES À JOUR ET PROGRÈS**
 - 6.1 Progrès sur les recommandations du CTCA02 (Président)
 - 6.2 Évaluation de la stratégie de gestion de la CTOI (Présidents du GTM et du CS)
7. **PROPOSITIONS DE MESURES DE GESTION ALTERNATIVES COMME PRÉVU DANS LA RÉOLUTION 14/02 –AVIS D'EXPERTS ET DISCUSSIONS SUR DES PROPOSITIONS COMMUNES**

IOTC-2013-TCAC02-R, paragraphe 38. « *Le CTCA A RECONNU que le mandat qu'il a reçu de la Résolution 12/13 [maintenant 14/02] couvre l'examen de mesures de gestion alternatives. Cependant, il a indiqué qu'il n'était pas en position de discuter en détail des mesures alternatives durant la présente réunion et A DONC DEMANDÉ que la Commission charge le Comité scientifique d'examiner ces mesures de gestion alternatives en conjonction avec des objectifs de gestion clairs. La Commission devrait s'assurer qu'elle spécifie les niveaux de réduction ou les objectifs de gestion à long terme qui doivent être atteints par le biais de ces mesures alternatives car cela guidera et facilitera l'analyse du CS.* »
8. **PROPOSITIONS MISES À JOUR POUR UN SYSTÈME D'ALLOCATION DE QUOTAS – RÉOLUTION 14/02**
 - 8.1 Présentation et discussion des propositions faites par les membres
 - 8.2 Délibérations pour une proposition commune
9. **AUTRES QUESTIONS**
 - 9.1 Date et lieux du 4^e Comité technique sur les critères d'allocation (CTCA04) (Président)
 - 9.2 Élection d'un président et d'un vice-président pour les deux prochaines années (Président)
10. **EXAMEN DE LA PROPOSITION DE RAPPORT ET ADOPTION DU RAPPORT DU 3^E COMITÉ TECHNIQUE SUR LES CRITÈRES D'ALLOCATION (CTCA03)** (Président)

Note : ce qui suit est la traduction d'un email en Anglais reçu par le Secrétariat. Pour plus de détails, se reporter à l'original.

Rondolph Payet Wednesday, 1 July 2015 15:37:13 Seychelles Time

Subject: Australia's response to circular 2015-051 [SEC=UNCLASSIFIED]

Date: Friday, 19 June 2015 12:01:53 Seychelles Time

From: Howell, Susan

To: Secretariat

CC: Buchanan, Kelly, Tomkinson, Erin

Cher Secrétariat,

Merci de demander l'avis des CPC sur l'offre de l'Iran d'accueillir la 3^e réunion CTCA. Nous remercions l'Iran pour son offre généreuse. Les discussions sur ces questions sont très importantes et nous nous félicitons de l'opportunité de les poursuivre dans cette prochaine réunion. Nous notons qu'il y aura un volume de travail significatif pour préparer un ordre du jour bien ciblé et les documents idoines avant la réunion. Ainsi, nous espérons avoir l'avis du Secrétariat et des CPC sur les dates de la réunion, sur sa préparation et autres dispositions.

Nous sommes convaincus que la diffusion des réponses des CPC par le Secrétariat serait utile et nous acceptons que la réponse de l'Australie soit diffusée.

Cordialement

Susie Howell

Regional Fisheries and Treaties section | Sustainability and Biosecurity Policy Division +61 2 6272 2446 |
susan.howell@agriculture.gov.au | www.agriculture.gov.au

Australian Government Department of Agriculture 18 Marcus Clarke Street, Canberra ACT 2601 GPO Box
858, Canberra ACT 2601

Note : ce qui suit est la traduction d'un email en Anglais reçu par le Secrétariat. Pour plus de détails, se reporter à l'original.

Rondolph Payet Wednesday, 1 July 2015 15:37:29 Seychelles Time

Subject: comment on he IOTC circular 2015-051

Date: Wednesday, 17 June 2015 17:16:41 Seychelles Time

From: Orlando.Fachada@ec.europa.eu

To: rondolph.payet@iotc.org, secretariat@iotc.org

CC: Seppo.NURMI@ec.europa.eu, Manuel.CARMONA-YEBRA@ec.europa.eu

Cher Rondolph,

Au nom de Seppo Nurmi, veuillez trouver ci-dessous les commentaires de l'UE au sujet de la Circulaire CTOI 2015-051 concernant le 3^e Comité technique sur les critères d'allocation.

Nous avons aucun problème avec l'organisation de cette réunion au début de novembre 2015 en Iran. Toutefois, la durée de 10 jours proposée pour la réunion est trop longue, nous vous suggérons de la réduire à 3 ou (au maximum) 4 jours ouvrables vers la fin de la période proposée, à savoir autour du 10 novembre / de la deuxième semaine de novembre. Si nécessaire, vous pouvez ajouter 1 ou 2 jours pour un atelier sur les critères d'allocation. En conclusion, la réunion ne doit pas dépasser 1 semaine (5 jours ouvrables).

En ce qui concerne les ressources et conséquences financières, nous comprenons que le pays hôte paie pour l'organisation de la réunion et les coûts pour le Secrétariat correspondent uniquement à la présence de certains membres du personnel, qui est couverte par le budget de la CTOI (lignes voyages professionnels et réunions). En outre, le fonds de participation aux réunions pourrait également être utilisé pour permettre la participation de certains États éligibles.

Enfin, si la réunion est confirmée, nous aurions besoin, dès que possible, d'un ordre du jour.

Cordialement.

Orlando Fachada